

# Referat fra generalforsamlingen i Aarhus Havkajakklub torsdag den 26. oktober 2023

36 deltagere - alle i bestyrelsen var til stede undtagen Rebecca Birch Roulund og Mette Fryd

## 1. Valg af dirigent

Ole Sig blev valgt som dirigent og kunne konstatere, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet.

## 2. Valg af referent.

Charlotte Wiell Bisgaard blev valgt som referent.

## 3. Aflæggelse af beretninger

### Formandens beretning:

- Stormflod – ikke noget AAK er berørt af. Kun 40-50 cm. over normal vandstand.
- Det har været en god sæson. 170 aktive roere og 236 medlemmer.
- Uddannelsesindsats:
  - Nyt forløb med iPP3 – 9 deltagere. Dette gentages!
  - 2 hold som er friroet.
- Der blev afholdt udvalgsaften som en særlig tak til de aktive medlemmer.
  - Klubaftener og kommunikations udvalg er opstået ud fra denne udvalgsaften.
- Kommunikationsudvalget kigger på en ny digital platform for klubben. Rokort er udskiftet til Memberlink med succes.
- Ungeindsats: Det skal sikres, at der er noget for de unge. Og hvornår er man så ung -> hvis man føler sig som det.
- Fundraiserudvalg kigger på finansiering i forbindelse med udvidelse af klubhus. Tak til dem.
- Arbejdsdag/sommerfest: afviklet succesfuldt.
- Klubture er der heldigvis mange af.
- Visioner om nyt udvidet klubhus er godt kørende. Der er samarbejde med DGI om projektplan inkl. fundraiserprojektet.  
I forbindelse med det: Invitation til interviews som afholdes af DGI. Blandt andet omkring hvordan det er at være medlem af klubben.
- Workshop vil blive afholdt så projektet kan blive til noget. Planen er:
  - Fundraising foregår i 2024
  - Byggeri foregår forår / sommer 2025
  - Alle er velkomne til at deltage med inputs.
- Det kniber med "daglig plads" når vi ror, og der er heller ikke flere ledige kajakpladser, og derfor er det en naturlig udvikling at vi skal se på denne drøm om udvidelser.
- 75.000 kr. kan med fordel bruges til disse udvidelser.
- ReWater projekt på haven følges aktivt af bestyrelsen
- Vi ønsker ikke at vente på at havnens planer kommer længere. Vi ønsker at følge vores egne planer.
- Bestyrelsen siger tak til medlemmerne.

Spørgsmål: Hvor sandsynligt er det at få de fonde vi søger? Meget sandsynligt, men der er desværre gang i nyt stadion, som en del kommunale kroner er allokert til. Vi håber på at få noget.

### Aktivitetsudvalg:

Liste over aktiviteter igennem året:

Hypotermi, Mørkeroning, Grønlandstur, Helgenæs rundt, Løvfaldstur, Standerstrygning, Julefrokost, Pokaloverrækning, Kajak til Østgrønland, Standerhejsning, Skt. Hans, Klubaftener – hver torsdag.

Svømmehalstider er booket.

Alle er velkomne til at deltage i aktivitetsudvalget. Egne ture behøver ikke at skulle igennem aktivitetsudvalget! Slå blot aktiviteten op!

### Instruktionsudvalg:

- Begynderundervisning for 24 nye medlemmer (2 hold á 12) alle bestod.
- Næste år: 3 hold á x 10 deltagere.
- Karen vil gerne med i instruktionsudvalget.
- Bestyrelsen skal godkende, hvem der er i udvalget.
- Hvilke kompetencer skal der til? Ønske om et bredt instruktionsudvalg, som kan undervise og som kender klubben, og hvad vi gør i klubben. Mål: bredt forankret udvalg.
- Holdkaptajnerne er naturligt i udvalget.
- Vi har brug for kontinuitet og en rød tråd i undervisningen.
- Antal: et passende antal... Nok til at ingen kører sur i det. 5-7 stykker er passende.
- Krævende opgave – meget planlægning.
- Hvis nogle gerne vil være med: kontakt det eksisterende instruktionsudvalg.

### Materialeudvalget:

- Alle kajaker blev gennemgået og klargjort inden begynderholdene startede.
- Vi mangler 5 fløjter i vestene.
- Vognene er renoveret – vi har lige nu 10 vogne som fungerer.
- Værkstedsoprydning er gennemført.
- Der er anskaffet lidt værktøj – blandt andet til vognbygning.
- Forbrugssiden: der mangler altid køkkenrulle.
- Vi har et problem med at værkstedet er for koldt til glasfiberarbejde.
- Der kommer vand ind i værkstedet.
- Lavt udgiftsniveau -> lavere budget og det er ok.
- Vi har gode kajaker. Der er dog et par stykker, som skal repareres.

Kommentar: Håndterer udvalget kun kajaker eller også f.eks. pagajer og padelfloats? Ja til begge dele.

Det kunne være godt at søge fundraising for nye pagajer

### Web/kommunikations-udvalg:

- Der har været problemer med hjemmesiden. Siden blev angrebet sidste år. Men alt gik godt i en periode. Så gik det galt igen. Kelvin har nu fået lukket det gamle forum (plus gennemført en masse opdateringer) og nu fungerer det igen. Ny gruppe kigger på en bedre løsning, så vi ikke skal opdatere på alle de platforme vi har. (rokort, facebook, forum osv.) Vi vil gerne simplificere. Nyt udvalg: Charlotte Wiell, Kelvin, Anne-Marie.
- Overgang fra gammelt rokort til nyt Memberkink er gået rigtig godt. Kelvin har supporteret

- Der er lavet ekstra rapporter og ønsker andre nogle ikke eksisterende rapporter, så sig til med detaljeret beskrivelse.
- Medlemsantal i rokort passer nu næsten klubbens medlemstal. Der ryddes fortsat op.
- Webudvalg arbejder på at flytte til nyt system. anbefaling er at komme over på anden sikrere platform.
- Vi vil gerne simplificere, så vi kun skal vedligeholde et sted. Bestyrelsen bliver præsenteret for ny løsning hurtigst muligt.

Wolmer mangler linjen, hvor vi førhen kunne se, hvad andre laver (var til stede i rokort) Dette ønske kan måske løses med en rapport? Gå endelig til Kelvin med behov.

Der kan også laves oversigter.

Lars efterspørger hvor man finder telefonnumre - det gør man i medlemslisten.

Anne-Marie: vi vil gerne holde introaftener til de nye platforme.

#### Tur-udvalg:

De ture, der er slået op, er lagt ind, så de er tilgængelige. Men det kræver jo, at nogen laver nogle ture! Udvalget spørger om der overhovedet er nogle, der kigger på de opslag?

Ja, det bliver brugt, lød tilbagemeldingen.

Der har ikke været mange nybegyndere med i år.

Kommentar fra Kelvin: Memberlink har en rigtig god kalender, måske kan den bruges i fremtiden!

#### Hus-udvalg:

Udvalget samlede før arbejdsdagen sammen, hvad der skulle laves. Og på arbejdsdagen blev der bare effektueret! Nyt lys i brusekabine, nye knager, vedligehold og oprydning på pladsen, tagrender renses osv.

Ønske om nye bænke!

#### Fundraiser udvalg:

- Først skulle udvalg lige finde ud af, hvad de skulle.
- Ungeudvalget: onsdagsaktiviteter og de fik en masse fondspenge (7.000 kr).
- Der skal søges fonde for vedligehold, men det skal være helt konkret, hvad der søges om. Så er der størst chance for at få tildelt fondspengene.
- Udvalget har været rundt på tur hos andre klubber for at høre, hvordan de har søgt fonde.
- Erfaringen er også at det gælder om at sætte beløb højt, når der søges.
- DGI er kommet med ind over, så de kan hjælpe med fondssøgning.

#### Klubaftens-udvalg:

- 8 medlemmer, som udviklet konceptet for klubaften. Hver torsdag i måneden kan man "gå til kajek". Sidste torsdag i måneden er der fællesspisning (tilmelding foregår via mobilepay).
- God opbakning! Superhyggeligt.
- Alle torsdage siden maj har der været aktiviteter.
- Vinterhi lige nu, men hold øje med forum, måske bliver der fællesspisning.

### Kajak-pladser:

Der er ingen ledige pladser p.t. Derfor vil udvalget spørge ikke-aktive kajak ejere om de virkelig skal have deres kajak opbevaret i klubben.

Spørgsmål: Hvorfor har nogle flere pladser, mens andre ikke har?

Det har indtil nu ikke været et problem, da vi blot kunne udvide, men nu er vi ramt af pladsproblemer. Send en mail, hvis du ønsker at få en plads. Så går der en proces i gang. Skriv til kassereren.

Aktivitetskravet for at have plads: 8 gange på vandet, 50 km pr. år.

Spørgsmål: Hvordan får man plads i grejrum? Tag pladsen, hvis den er der 😊

#### **4. Godkendelse af revideret regnskab.**

Alfred fremlagde og gennemgik regnskabet revideret af Jan Møller Jensen.

Regnskabet blev enstemmigt godkendt

#### **5. Fremlæggelse af budget for det kommende år.**

Alfred fremlagde og gennemgik budgettet til orientering.

Spørgsmål: Hvad dækker posten grundleje over?

Hensættelser af grundleje er opstået som fremtidssikring i forhold til, hvis klubhuset en dag skal flyttes. Det blev besluttet på en generalforsamling for 10 år siden.

#### **6. Fastsættelse af kontingent, mv.**

Formand: Vi vil gerne fastholde kontingentet på det nuværende niveau. Der er kommet ro på energi priser, men vi vil også gerne forudse et kommende byggeri. Det aktuelle kontingent er 1.575 kr. om året.

Kontingentsatsen blev vedtaget.

#### **7. Behandling af indkomne forslag.**

Der var ikke indkommet forslag fra medlemmerne.

Bestyrelsen havde fremsat forslag om at anvende 75.000 kr. af opsparede midler. til projektudvikling vedr. nyt klubhus.

Formanden motiverede: Fundraiserudvalget har søgt om 75.000 kr. fra Aarhus kommune. Disse penge søges til byggeri og udvikling af klubfaciliteter Hvis vi får pengene, skal vi selv stille med 75.000 kr. så det samlede beløb bliver 150.000 kr.

Disse penge vil så blive brugt til eksterne, professionel rådgivning og byggeledelse.

Input fra medlem: Der sker noget i forhold til havvandsniveau. Pas på med at investere alt for meget, da der kan ske stigning af havniveau.

Bestyrelsens forslag blev enstemmigt godkendt.

## 8. Valg af bestyrelsesmedlemmer samt 1. suppleant og 2. suppleant til klubbens bestyrelse.

Følgende blev valgt:

- Alfred Voetmann blev genvalgt som kasserer for 2 år.
- Mette Krøjgaard Olesen blev valgt som nyt bestyrelsesmedlem for 2 år.
- Jacob Arnkvist blev valgt som nyt bestyrelsesmedlem for 2 år.
- Dorte Bak Tøfting blev valgt som 1. suppleant for 1 år.
- Susanne Toft Lyngs blev valgt som 2. suppleant for 1 år.

Formanden udtrykte stor tak til Mette Fryd, Andres Byrial Jensen og Rebecca Birch Roulund, der trådte ud af bestyrelsen.

Mette Fryd og Andres Byrial Jensen overgår til festudvalg.

Rebecca Birch Roulund vil gerne stadig byde ind i ungdomsudvalget.

## 9. Valg af revisor og revisorsuppleant

Jan Møller Jensen blev genvalgt som revisor. Tanja Enni blev valgt som revisorsuppleant.

## 10. Eventuelt.

Kommentar til sammensætning af instruktionsudvalget: Bør kriterierne tages op til revision eller tydeliggøres, så det er mere gennemsigtigt, hvem der bliver valgt.

Fra nyt medlem: Sig lige hej til alle evt. med navn. Lad os alle gøre os umage med at modtage alle nye. Tjek gerne: Har alle en at ro med? Som ny kan det være svært at teame op med nogen!

Et forslag: Der er i Jomsborg hilsepligt! Noget for klubben?

IPP3 kursus var superfedt! En opfordring til at deltage.

I forhold til svømmehal: Vi opfordrer til at man melder sig til at køre med trailer, hvis man kan. Ring gerne til livredderne på forhånd for at sikre at de har husket det. -> Connie, Anne-Mette og Alfred har Messenger-tråd, hvor de sikrer at livredderne er til stede.

Afslutning fra formand: Tusind tak til alle udvalg og medlemmerne og til dem der har deltaget i denne generalforsamling. Alle har ydet en fantastisk indsats! Og fremtiden for klubben tegner lyst!

26. oktober 2023:



Ole Sig, dirigent



Charlotte Wiell Bisgaard, referent



## Formandens beretning til generalforsamlingen torsdag den 26. oktober 2023.

Velkommen til generalforsamlingen for Aarhus Havkajakklub – tak for at I er kommet.

Danmark har lige været vidne til en historisk stormflod – heldigvis er det gået godt for vores klub – vi ligger i trykt og sikkert på Marselisborg Lystbådehavn.

Jeg talte med havnekontoret fredag formiddag – for at høre om vi skulle være opmærksomme på noget. Han sagde det kommer til at blæse en del og vi forventer kun en vandstand på 40-50 cm over dagligt vande.

Og som I ved gik det ganske fint for os.

Det er vel også et fint billede på at vi som klub har et stærkt og solidt fundament.

Det har nemlig været en rigtig god sæson for os – tak for det.

Lige først lidt tal på sæsonen.

Der har været masser af aktivitet i år. Vi har roet 33.210 km af 170 roer. Set i forhold til sidste år er det et fald i aktivitet hvor der blev roet 43775 km af 179 roer.

Måske afspejler det den generelle samfundsudvikling – hvor vi efter en længere periode med nedlukninger og begrænsninger – nu igen frit kan gøre det vi ønsker – og jeg tror at mange har været ude at rejse – måske uden at have kajakken med.

Når jeg taler med de forskellige kajakbutikker – så oplever de også et fald i salg af kajakudstyr – man kan også se at der er mange brugte kajaker til salg. Jeg tror der er tale om et mindre fald i kajakaktiviteten helt generelt.

Vi er 236 medlemmer heraf 5 passive. Det er i forhold til 2022 et fald på 5 heraf 2 passive medlemmer.

Når jeg ser på, hvad vi har lavet af aktiviteter i løbet af sæsonen og de indsatser og aktiviteter som vi kommer til at lave de næste sæsoner. Så er vi rigtig godt på vej og jeg forventer en fin udvikling for vores klub.

I denne sæson har vores uddannelsesindsats været ændret lidt.

Vi har haft 2 begynderhold med 12 nybegyndere på hvert hold (i stedet for normalt 3).

Som noget nyt har vi lavet et videregående forløb med IPP3 træning. Der har deltaget 9 af klubbens medlemmer i et forløb med træning og teori på IPP3 niveau. Det er forgået på 5 mandage i september og sluttende med en heldagstur til Lillebælt.

Det er kommet rigtig gode tilbagemeldinger fra alle 3 hold – så vi tænker at fortsætte med både uddannelse af nybegyndere og erfarne roer i klubben. Begge dele skal bidrage til en højere grad af fastholdelse af både nye og erfarne roer.

For den næste sæson er det bestyrelsens oplæg at vi gennemfører uddannelse af 3 begynderhold og et videregående hold. Det fremgår også af næste års budget. Dog skal det endelige setup skal aftales med instruktionsudvalget i løbet af efteråret.

Vi har i januar måned holdt en udvalgsaften, hvor vi inviterede alle frivillige i vores klub til en hyggelig aften Det var lige fra malergruppen og til holdkaptajner. Det var klubbens måde at sige en særlig tak til alle jer der går nogle ekstra skridt for fællesskabet. Det var en aften med rigtig god opbakning. Aftenen var superhyggelig og med en masse god kajaksnak. Der blev også født nogle konkrete initiativer, som vi har arbejdet videre med.

Nemlig kommunikation og klubaftner.

De er begge blevet til velfungerende udvalg som virkelig går frisk til opgaverne.

De kommer selv med status fra deres udvalg senere i aften.

Jeg vil dog gerne fremhæve netop de 2 områder.

Vi har lykkedes med at få en velbesøgt klubaften. Du kan nu gå til roning hver torsdag kl. 17 – hvis du ikke har prøvet det - så kan jeg varmt anbefale at møde op – måske den sidste torsdag i måneden – hvor der også er fællesspisning. Det er bare superhyggeligt.

Kommunikationsudvalget er startet på en super vigtig opgave med at modernisere vores kommunikationsplatforme. Det er vores ønske at eje og være i fuldkontrol over vores platforme og samtidig frigøres os fra sociale medier og gratis software, hvor der ikke er support til rådighed.

Når vi taler om vores hjemmeside, forum og rokort – så har Webudvalget gjort en kæmpe indsats med at skifte det gamle rokort ud med MemberLink. Det har de gjort ret vellykket – kæmpe stor tak for det.

De har også virkelig kæmpet med vores hjemmeside, det nye og det gamle forum. Der findes åbenbart mennesker, som måske sidder i en mørk kælder på den anden side af jorden – som har gjort det til deres mission at hacke og nedlægge vores hjemmeside. Men nu ser det ud til at gå mod lysere tider for vores IT-systemer.

Jeg vil også fremhæve vores ungeindsats. Det er et fokusområde at sikre aktiviteter for unge og at de unge er tænkt ind i de aktiviteter, som vi har i forvejen. Det er et område hvor flere af os i bestyrelsen ikke har den helt friske dåbsattest.

Men - Hvornår er man ung – ja det er nok et lidt svært spørgsmål – som jeg forstår det på de unge – så er man ung hvis man føler sig som det – det er jo ganske vogue. Men hvis du har sommerhus, autocamper eller børnebørn – så er du nok udenfor ungegruppen.

Så hvis du føler dig som ung – så tag fat i Rebecca – så kan du komme med i deres Messenger gruppe - de mødes hver 2. onsdag og roer sammen.

Vi har også fået etableret et velfungerende fundraiserudvalg – de har indsatser i flere retninger med særlig fokus på en kommende udvidelse af vores klubhus og opbevaringsfaciliteret og et særligt fokus på klublivet for unge. De har allerede med stor succes hentet flere midler til klubben. Det kommer der mere om under status fra udvalg – I skal have stor tak for jeres indsats.

Vi har – ganske som vi plejer – holdt arbejdsdag og sommerfest – tak til alle som deltog i en superhyggelig og produktiv arbejdsdag. Til sommerfest var der højt humør og hygge og selvfølgelig var menu de legendariske helrøgede laks a lá Anders.

Der har også været arrangeret flere kajakture med overnatninger – for mig er det rigtig dejligt at vi igen tager på klubture med overnatninger. Bliv endelig ved med det.

I min beretning sidste år sagde jeg:” *Forstil jer 10 rulleporte i hvert sit nye kajakhus, der giver adgang til 25 % flere kajakpladser end dem vi har i dag og et klubhus i 2 etager – med tagterrasse med udsigt over bugten og 2 store bade og omklædningsrum med en fælles sauna i midten.*

*Hvordan lyder det – godt syntes jeg.*

*– lige nu er det en drøm eller en vision – men også en vision vi ved fælles indsats kan bringe til live.”*

Vi er nu kommet denne vision flere skridt nærmere. Vi har et fundraiser-/byggeudvalg som har været på inspirationstur til 5-6 klubber som har lavet lignende byggeprojekter i den seneste tid.



Det har bl.a. ført til, at vi har lavet et samarbejde med DGI om en procesplan for at komme i mål med vores ønsker og drømme for fremtiden. Procesplan skal bl.a. danne grundlag for et fundraiserprojekt.

For mig er det allervigtigst i procesplanen at sikre forankring af byggeprojektet blandt alle klubbens medlemmer.

Derfor ligger vi op til 3 meget vigtige aktiviteter:

- Fokusgruppe interview med 5-6 grupper á ca. 6 klubmedlemmer. Det er den 20. og 21. november fra kl. 17 – varighed 1 time. Der kommer snart en invitation til alle
- Disse interview holdes af DGI´s foreningskonsulent og har som formål at give jer som deltager mulighed for at give jeres mening til kende om klubben, om fremtiden og om byggeprojektet og andre forhold i klubben
- Vi gentager Players 1 st. medlemsundersøgelsen – som vi lavede for 2 år siden
- For at samle og præsentere input fra de 2 aktiviteter forventer vi at holde opfølgende workshop for alle i Aarhus Havkajakklub.

Det er mit ønske, at vi med denne proces sammen med DGI – både kan sikre at man har mulighed for at præge projektet og at vi kan få projektet forankret bredt i klubben.

Tidsplanen kan se sådan ud:

- Gennemføre procesplanen sammen med DGI og sikre medlems involvering hen over efterår og vinter i år.
- Klar med en projektbeskrivelse som kan præsenteres for en ekstraordinær generalforsamling i første ½ år af 2024
- Fundraising og finansiering på plads i løbet 2024
- Bygge hen over forår og sommer 2025

Det er som sagt en foreløbig plan.

Det vigtigst lige nu er involvering af alle i klubben, som ønsker at deltage og bidrage med gode ideer og ønsker.

Drømmen om at udvide vores faciliteter kommer af flere årsager.

Jeg tror de fleste kan genkende hvordan pladsen er trang i vores klubhus til en klubaften hvor der skal 25 roere på vandet. Først skal alle klæde om og så også lige på toilettet inden man ro ud. Når man kommer hjem, er pladsen igen trang – for dem som skal bade og klæde om.

Det sammen oplever vi når vi har begynderundervisning – bade- og omklædningsfaciliteter er meget små – når 12 begyndere og 4-5 instruktører skal bruge dem på samme tid.

Vi har heller ikke flere ledige kajakplads at tilbyde til klubbens medlemmer. Det betyder at når en af jer køber en ny kajak og gerne vil have en plads til den – ja så skal vi bede et andet klubmedlem som ikke opfylder aktivitetskravet på om at tage sin kajak ud af klubben.

Det er ikke en rar beslutning at træffe som bestyrelse og slet ikke en god besked at give til et klubmedlem som ikke lige har fået roet nok de sidste 12 måneder.

Ud over at vi ikke har flere kajakpladser – så er nogle af vores container forbi deres bedste tid og på vej mod deres sidste tid som kajakopbevaring.

Så for os som bestyrelse er det et naturligt sted vi er kommet til i vores klubhistorie og et særdeles godt tidspunkt at se på mulighederne for at udvide og udbygge vores fælles klubhus og opbevaringsfaciliteter.

Det er mit ønske at når vi gennemfører procesplanen sammen med jer og DGI – vil det bringe os tæt på at lykkes med drømmen.

Det er også i denne sammenhæng bestyrelsen stiller forslag til generalforsamling og at vi kan bruge 75.000 kr. under forudsætning af at vi får den samme beløb fra Aarhus Kommunes Anlægspulje. Det samlede beløb skal anvendes til projektudvikling.

Det sker også flere ting på omkring os. Det gælder på havnen og for helhedsplan for Tangkrogen. Kort sagt så er det en bunden opgave for Aarhus Kommune at udvide deres rensningsanlæg.

Rewater hedder projektet for et nyt rensningsanlæg og det har sammenhæng til helhedsplanen for Tangkrogen og udvidelsen af Aarhus Havn. Så kan I naturligt spørge betyder det noget for os – og svaret er både ja og nej.

Lig nu er tidsplanen for Rewater udfordret – fordi man ikke ved hvordan man skal få en tilladelse til at udlede rensset spildevand i bugten fra et nyt anlæg.

Det betyder også at tidsplanen for udvidelse af Marselisborg Lystbådehavn er udsat og dermed udbygning af Den Maritime Landsby som er området mod øst – hvor bl.a. sejlklubben og Søspejderne og andre foreninger bor også udsat.

Vi har overfor havnen og Aarhus Kommune givet udtryk for at vi ønsker at gå med vores eget byggeprojekt og gør det uafhængigt af planen for Den Maritime Landsby. Det samme gør badeklubben i øvrigt også.

Jeg vil slutte af med en stor tak til bestyrelsen som en spændende og godt år. Hvor jeg syntes vi er lykkes med mange gode indsatser – som peger fint fremad for Aarhus Havkajakklub.

Tak til Anne-Mette for at "lægge" gymnasium til generalforsamlingen.

Og en stor tak til jer alle sammen for en god sæson.

Og stor tak til jer alle som på hver jeres måde, går nogle ekstra skridt for fællesskabet til gavn for alle, til gavn for dig selv og til gavn for Aarhus Havkajakklub.

God generalforsamling.